
P a r l a m e n t   Č e s k é   r e p u b l i k y

POSLANECKÁ SNĚMOVNA
1 9 9 9

III. volební období
--------------------------------------------------------------------------------------

výbor pro veřejnou správu, regionální rozvoj a životní prostředí

Z Á P I S

   ze 16.schůze výboru

která se konala

 ve čtvrtek dne 10. června 1999

v budově Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR, místnosti B 211 

Čtvrtek 10. června 1999:Čtvrtek 10. června 1999:    

přítomni: dle prezenční listiny
schůzi řídil:posl.Beneš,  předseda výboru

15,00 Státní  závěrečný  účet  ústředních  orgánů  ČR za rok  1998,  kapitola  č.  314,
Ministerstvo vnitra ČR.

Předkladatel: Ing. Iva Pánková, náměstkyně ministra, MV ČR
Zpravodaj: Tom Zajíček, poslanec PSP ČR

Obecná rozprava:

Pánková – předkladatelská zpráva.
Zajíček – konstatování spokojenosti nad plněním rozpočtu.
Beneš – nikdo se do rozpravy nehlásí.
Zajíček - návrh na usnesení č. 79
Hlasování: 10 - 0 

15,15 Různé:

Beneš – obec Rabí
- výčet dle kritérií vlády ČR
-    návrh na usnesení doporučující předsedovi PSP ČR
Hlasování: 4 – 5 nebylo přijato. /Dopis předsedovi a starostovi/.

Beneš – dopis ministra dopravy
- založit
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Beneš – další změny v návrhu zákona o odpadech.

Beneš – státní politika životního prostředí
- založit.

Beneš – přijetí zahraniční delegace poslanců Národní rady Rakouska

Zajíček – dotaz na petici  Tvarožná, jaká je reakce MD ČR. Dopis byl odeslán 19.5
1999.

Beneš – přerušení jednání výboru do 17,00 hodin.

17,00 Státní  závěrečný  účet  ústředních  orgánů  ČR za rok  1998,  kapitola  č.  348,
Český báňský úřad.

Předkladatel: doc.JUDr.Ing. Roman Makarius,Csc., předseda ČBÚ
Zpravodaj: Ing.arch.Yvona Jungová, poslankyně PSP ČR

Obecná rozprava:
Makarius  –  předkladatelská  zpráva.  Výčet  činností  ČBÚ a  porovnání  s uplynulým
obdobím.  Inspekční  a  dozorová  činnost,  během  uplynulého  období  bylo  vydáno
několik vyhlášek a byl novelizován zákon o hornické činnosti. ČBÚ se stal výběrčím
úhrad z dobývací činnosti, bylo vybráno 22 mil. 885 tis Kč od 333 dobývacích subjektů.
Ze státního rozpočtu ušetřili 900 Kč, což svědčí o napjatosti rozpočtu. 

Jungová – zpravodajská zpráva, hlavní činností ČBÚ je činnost státní správy, dozorčí a
inspekční činnost. Rozpočet nebyl překročen v žádné položce. Z neivestičních výdajů
– zahraniční cesty – zde bylo ušetřeno 40%. 

Beneš – ukončení rozpravy.

Jungová – návrh usnesení č. 79
Hlasování: 10 - 0 přijato.

17,45 Státní  závěrečný  účet  ústředních  orgánů  ČR za  rok  1998,  kapitola  č.317,
Ministerstvo pro místní rozvoj.

Předkladatel: Ing. Václav Kupka, náměstek ministra, MMR ČR 
Zpravodaj: Ing. Libor Krátký, poslanec PSP ČR

Obecná rozprava:

Kupka  –  předkladatelská  zpráva.  Výčet  činností  a  použití  finančních  prostředků,
regionální  programy,  programy  rekonstrukce  zaplavených  oblastí.  Hlavní  úkoly
cestovního ruchu, novela již prošla PSP, koncepce cestovního ruchu. Byla podepsána
meziresortní dohoda s Chorvatskou republikou. Pořizování územních plánů okresů a
VÚSC, příprava na sčítání bytů.   
Rozpočet  na straně příjmů byl  zvýšen o 700 mil.  Kč. – povodňové škody, obnova
venkova, účelová dotace na správu bývalých vojenských újezdů.
Závazné ukazatele státní rozpočtu rozpočtové kapitoly 317 nebyly překročeny, pouze
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na straně příjmu. 

Krátký  –  v porovnání   s loňským rokem je  zpráva  mnohem lépe  připravena,  celá
rozpočtová kapitola je velmi dobrým důkazem velmi dobrého hospodaření kapitoly.

Ambrozek – kolik prostředků šlo na Program obnovy venkova?

Beneš – přidám ještě jedno číslo Program obnovy venkova 480 mil.?

Kupka – je to způsobeno převodem finančních prostředků z minulého roku, přesná
informace je na straně 12 předloženého materiálu.

Krátký – návrh usnesení č.78:
Hlasování: 9 – 0 přijato.

17,30 Státní závěrečný účet územních rozpočtů za rok 1998.

Předkladatel: Ing. Rudolf Prokop, ředitel odboru, MF ČR
Zpravodaj: Mgr. Radko Martínek, poslanec PSP ČR

Obecná rozprava:

Prokop – předkladatelská zpráva. OKÚ mají přebytek ve výši půl mld., což je zhoršení
v jejich hospodaření. Největší dynamika byla zachycena u kapitálových příjmů, prodej
státního a obecního majetku – 30%. 900 mil. fin. prostředků je v letošním roce ještě
k dispozici.  39 mld. Kč je zadluženost obcí je to jednou z oblastí,  které MF věnuje
mimořádnou  pozornost.  V současné  době  vykazují  obce  malý  nárůst  investic  do
infrastruktury. Největší rozvoj byl v letech 93 – 95. Dochází k restrukturalizaci těchto
zdrojů. Praha připravuje emisi oblikací ve výši cca 100 mil. dolarů, město Plzeň rovněž
uvažuje o velkém úvěru. Podíl na zadluženosti mají územní rozpočty i SFŽP.  

Beneš – otevírám rozpravu k tomuto bodu.

Tomíček – tendence MF převádět státní majetek, který je nevyužitelný na obce, bude
to pokračovat a jak dlouho?

Prokop – snažíme se o to, aby zainvestovaná území našla co nejdříve svého uživatele,
o žádné změně se neuvažuje. 

Beneš  –  debata  v rámci  interpelací  –  co  je  to  veřejný  zájem? Veřejným zájmem
ministerstva  financí  e  právě  to  co  jste  řekl.  Mohli  bychom  jako  výbor  přispět
k přeorientování?

Prokop – myslím, že vás čeká velmi široká debata nad zákonem o prodeji státního
majetku, návrh zákona bude předložen ve druhém pololetí tohoto roku. Je připravena
celá řada návrhů v rámci reformy veřejné správy.

Zajíček – z nárůstu kapitálových příjmů vyplývá nárůst až 35 %. 
V tom jsou obsaženy obě složky jak prodej akcií i akcionářká práva?



 4

Prokop – ano.

Martínek – velmi bych ocenil  připravený materiál.  Obce skončily přebytkem, okresy
sice  schodkem,  ale  celé  financování  dopadlo  dobře.  Územně  vyrovnávací
dokumentace – problém není jednoduše řešitelný, podle daňové výtěžnosti  jsou na
tom nejhůře okresy, které jsou velmi blízko těch které jsou na tom dobře. Připravil jsem
několik přehledů, které jsou dobrým přehledem pro vývoj jednotlivých oblastí.

Prokop –  máme k dispozici  materiál,  který  je  velmi  dobrým přehledem pro  řešení
problematiky územně vyrovnávacích dotací.

Beneš – pokud by ten materiál byl k dispozici, projednal by ho podvýbor pro veřejnou
správu.

Martínek – návrh usnesení č. 81
Hlasování: 8 – 0 přijato.

Zapsal: Mgr. Miroslav Wolf

Ing. Miroslav  B e n e š
  předseda výboru
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